- Medical Journal of South Taiwan welcomes the submission of articles from fields of medicine, nursing, laboratory, pharmacology, and other medical science.
- 2. The journal approval the following article categories: original articles, review articles, case reports, and medical column. Manuscripts must be original, and cannot have been previously published or be under consideration for publication elsewhere. Manuscripts can be used in Chinese or English (number of words do not exceed 15,000). Please use e-mail and send the file of manuscripts to: y3903@yuanhosp.com.tw. Authors should be prepare all figures, tables, and Declaration for Publication from signed by all authors, to Editorial Board, Medical Journal of South Taiwan, No.162, Chenggong 1st Rd., Lingya District, Kaohsiung City 802793, Taiwan.

### 3. Manuscript preparation:

- (1)Manuscripts should be typed on A4 (21×29.7 cm). The outer margins of at least 2.5 cm, and line-width were doubled-spaced. Pages should be numbered consecutively, beginning with the title page at the middle of bottom. The scripts when the authors use Chinese type should be '新細明體', and English type were 'Times New Roman'. The words size both Chinese and English please set 12pt.
- (2) Numerals must be written in Arabic. All measurements should be presented in metric units; e.g., cm, mm, kg, etc. For common symbols and abbreviations, please follow the IUPAC-IUB combined Commission on Biochemical Nomenclature, which was published in Arch Biochem Biophys. 1966; 115:1-12.

### (3) Types of Manuscripts:

- i. Original article: Structured abstract (Chinese and English) including Objective, Methods, Results and Conclusion. The abstract of not more than 250 (English) and 400 (Chinese) words. Up to 5 key words should appear under the heading 'Key Words' below the abstract. The main text structure content should include sections: Introduction, Materials & Methods, Results, Discussion, and Conclusion.
- ii. Review: Unstructured abstract (Chinese and English). No more than 250 (English) and 400 (Chinese) words. Up to 5 key words should appear under the heading 'Key Words' below the abstract. The main text may consist of several sections with unfixed section titles. The author includes an "Introduction" section at the beginning, several sections with unfixed

- titles in the middle part, and a "Conclusion" section in the end.
- iii. Case report: Unstructured abstract (Chinese and English). No more than 150 (English) and 300 (Chinese) words. Up to 5 key words should appear under the heading 'Key Words' below the abstract. The main text consists of four sections with fixed section titles: Introduction, Case Report, Discussion, and Conclusion.
- iv.Medical Column: Unstructured abstract (Chinese and English). No more than 250 (English) and 400 (Chinese) words. Up to 5 key words should appear under the heading 'Key Words' below the abstract. The main text may consist of several sections with unfixed section titles.
- (4) The following detailed instructions:
- i. In the title page, authors should be presented (Chinese and English) the full title (no more than 16 words), author name, service organization and unit, and short title in sequence. And provide the corresponding author, contact address, phone number, fax number and e-mail.
- ii. The Chinese and English abstract would be present in 2nd and 3rd page.
- iii. The article started at 4th page. Manuscripts of different types are structured with different sections of content. Please refer to Types of Manuscripts to make sure which sections should be included in the manuscripts.
- iv.References should be present at the end of article in the next page, and must appear in consecutive order as they are cited in the text. References should accompany the text wherever relevant, and Arabic numbers is set off in square brackets. For example: the incidence rates of cancer have an increasing trend in Taiwan [1].
- v. In references when a referred paper has three authors or less, provide the names of all authors. For paper with more than three authors, list the first three authors names followed by "et al". References when presented in the text, if two authors or less, provide the first name of all authors. If more than three authors, list the first author name followed by "et al".
- vi. The example for references how to write were following bellow:

### Journal:

- 1.Litynski GS. Profiles in laparoscopy: Mouret, Dubois, and Perissat: the laparoscopic breakthrough in Europe (1987-1988). JSLS. 1999;3:163-7.
- 2. Gupta V, Jain G. Safe laparoscopic cholecystectomy: Adoption of universal culture of safety in cholecystectomy. World J Gastrointest Surg. 2019;11:62-84.

3.Tseng CS, Tang KS, Lo HW et al. UDP-glucuronosyltransferase 1A7 genetic poly-morphisms are associated with hepatocellular carcinoma risk and onset age. Am J Gastroenterol. 2005;100:1758-63.

#### **Books:**

4.Ringsven MK, Bond D. Gerontology and leadership skills for nurses. 2<sup>nd</sup> ed. Albany (NY): Delmar Publishers; 1996.

### **Book chapters:**

5.Bernard A. Fundamentals of biostatistics. In: Kugushev A, Purrington L, editors. Regression and correlation methods. 4<sup>th</sup> ed. USA: Duxbury Press; 1994. pp. 443-550.

## Internet source data for official or $\equiv$ academic institutions:

- 6.Statistical Analysis of Death Causes in the Statistics Department of the Ministry of Health and Welfare in 2017. Available from: <a href="http://dep.mohw.gov.tw/DOS/lp-3352-113.html">http://dep.mohw.gov.tw/DOS/lp-3352-113.html</a>.
- vii. Tables or figures should be dividing in sequence at the end of the references in the next page. Each table should have a concise title at the top, and any supplementary information should be provided in footnotes. The concise title should be present below the body of figure. All graphs or photographs must be original (or have copyright reprint permission from the previous publisher) and should not be smaller than  $7 \times 10$  cm. Photographs with the following information written in soft pencil on the backside: article title, name of author, figure number, and the orientation indicated by arrows. Do not presented more than five tables or figures and must indicate its position in the text.



Manuscript Templates:

## ~投稿規則~

- ·、南台灣醫學雜誌接受並歡迎醫學、護理、檢驗、 藥學以及其他醫學領域文章之投稿。
- 、本雜誌受理原著、綜合論述、病例報告、及醫學 專欄等類型科學文章投稿。稿件必須為原始學 作,且不得發表於其他學術期刊或在正於撰寫 術期刊審稿中之文章。投稿以中文或英方 可(每篇以一萬五千字為限)。投稿請直接將 可(每篇以是-mail至y3903@yuanhosp. com.tw,另備 子檔以E-mail至y3903@yuanhosp. com.tw,另備 所有作者親筆簽名過之投稿聲明書正本,文中 彩色圖片、表格者亦一併附上,以掛號信件寄 至:高雄市苓雅區802793成功一路162號「南台灣 醫學雜誌編輯委員會」。稿件一經接受允許刊 登,論文其版權屬本雜誌,未經同意,不得轉載 於其他雜誌。
- 三、稿件之格式請依下列規定撰寫:
  - 1. 稿件請以A4(21×29.7 cm)規格,上下左右邊界設定為2.5 cm,行間距離為二空格(double space),自首頁起,每一頁需編頁碼(頁尾置中),中文字體請以12pt之新細明體、英文字體以12倍pt之Time New Roman字體撰寫。
  - 2. 文中數字一律以阿拉伯字體書寫,度量衡單位應使用國際單位系統符號,即cm,mm,kg等,其他符號簡寫請參考IUPAC-IUB Document No.1 (Arch Biochem Biophys. 1966;115:1-12)。
  - 3.稿件內容:
  - (1)原著:包含中文及英文結構式摘要,內容包括 目的、方法、結果、結論,中文摘要字數不得 超過400字,英文摘要不得超過250字,關鍵詞至 多5個。主要的文本結構內容應包括前言、材料 與方法、結果、討論和結論。
  - (2)綜合論述:包含中文及英文非結構式摘要,中文摘要字數不得超過400字,英文摘要不得超過250字,關鍵詞至多5個。本文主要結構由幾個部分組成,請作者由前言開始,並以論作為結尾。
  - (3)病例報告:包含中文及英文非結構式摘要,中文摘要字數不得超過300字,英文摘要不得超過150字,關鍵詞至多5個。本文由四部分組成,各部分標題固定,包含前言、病例報告、討論和結論。
  - (4)醫學專欄:包含中文及英文非結構式摘要,中文摘要字數不得超過400字,英文摘要不得超過250字,關鍵詞至多5個。本文主要結構由數個非固定之標題組成。
  - 4. 撰寫方式詳述規定如下:
  - (1)第一頁請依序列出中英文完整主題(勿超過16個字)、作者姓名、服務機構與單位、簡短題目。 並提供通訊作者、聯絡地址、電話、傳真及e-mail。
  - (2)第二、三頁為中英文摘要。
  - (3)第四頁起為本文,不同類型的稿件有不同的內容部分,請參考前述稿件內容說明。

- (4)參考文獻接續於本文之後一頁。編排方式依 文獻於本文中引用的先後順序排列。在本文 引用時,請將阿拉伯數字置於引用句之後的 方括弧內。文中引用撰寫範例如:台灣地區 癌症發生率呈現逐年上昇的趨勢[1]。
- (5)文後參考文獻中之作者人數為三人或三人以下時,需列出全部作者,作者人數超過四人時,僅列出前三人,其餘以"et al"表示。文內引用時,如兩人以下,則需將姓氏同時列出;若為三人以上時,限引用第一作者,加上"等人"代替。
- (6)各類型文獻的引用書寫格式範例如下: 期刊:
  - 1. Litynski GS. Profiles in laparoscopy: Mouret, Dubois, and Perissat: the laparoscopic breakthrough in Europe (1987-1988). JSLS. 1999;3:163-7.
  - 2. Gupta V, Jain G. Safe laparoscopic cholecystectomy: Adoption of universal culture of safety in cholecystectomy. World J Gastrointest Surg. 2019;11:62-84.
  - 3. Tseng CS, Tang KS, Lo HW et al. UDP-glucuronosyltransferase 1A7 genetic polymorphisms are associated with hepatocellular carcinoma risk and onset age. Am J Gastroenterol. 2005;100:1758-63.

#### 叢書:

4. Ringsven MK, Bond D. Gerontology and leadership skills for nurses. 2nd ed. Albany (NY): Delmar Publishers; 1996.

### 章節:

- Bernard A. Fundamentals of biostatistics. In: Kugushev A, Purrington L, editors. Regression and correlation methods. 4th ed. USA: Duxbury Press; 1994. Pp. 443-550.
- 公務或學術機構網路來源資料
- 6. Statistical Analysis of Death Causes in the Statistics Department of the Ministry of Health and Welfare in 2017. Available from: <a href="http://dep.mohw.gov.tw/DOS/lp-3352-113.html">http://dep.mohw.gov.tw/DOS/lp-3352-113.html</a>.
- (7)圖或表應依順序予以分頁,置於參考文獻之後。表的上方須有簡要之標題,附註置於表的下方;圖的標題請置於圖的下方,所有的圖或照片必須為原創或是有授予版權提供刊登,照片尺寸不得小於7×10 cm,送件時請於照片背後以鉛筆註明著作標題、作者姓名、照片或圖示標號以及正確呈現方位。圖與表於本文中以不超過5個為宜,且需於文中註明放置的適當位置。

※投稿模版



# 南台灣醫學雜誌投稿聲明書

一、本人(等)擬以下列題目: 「	
,申請投稿於南台灣醫學雜誌。	
文章類型為:□原著 □綜合論	述 □病例報告 □醫學專欄
	·期刊,且本人(等)同意本文稿在貴刊接
	,不重複投稿於其他期刊雜誌;同時接受
貴刊投稿規則之規定。	
三、本文稿所有列名之作者皆為	實際參與研究及撰述,並均能擔負修改及
答覆審查者之意見。如有彩	色圖片,本人願負擔彩色圖片之增加印刷
費,費用會在出版前經雜誌	編輯處告知後付款。
四、本人(等)同意於本文經貴	強誌接受刊載時,著作財產權歸南台灣醫
學雜誌所有,並同意完全授	權本雜誌社進行期刊全文後續數位典藏作
業(收錄於本期刊合作之電	子期刊或資料庫公司營運之數位文獻平
台)。若未刊載,則該文章之	之著作財產權應歸本人 (等) 所有。
五、已完成以下檢查(勾選):	
□ 摘要:必須有中、英文摘要	0
□ 前言:須引用必要之文獻。	
□ 材料(病例)與方法:是否	完整。
□ 結果:如有圖表,須呈現必	要之生物統計數據。
□ 討論:內容與主題相合,及	必要文獻引用。
□ 参考文獻:格式與本雜誌規	格一致。
□ 表與圖:表的上方須有簡要	-之標題,附註置於表的下方;圖的標題置
於圖的下方,所有圖或照片	須為原創或是有授予版權提供刊登。
□ 自述:如有必要請自述本論	文無商業目的及研究倫理不適當之處。
特此聲明	
所有作者簽名:	``
	``
	投稿日期: 年 月 日